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Annual Futures Trading Volume and Value

成交量（万手）Trading volume in

10 thousand contracts

成交金额（亿元） Trading value in

100 million yuan

说明：2000年，市场调整，交易品种仅小麦期货。2003年3月28日，

     上市优质强筋小麦期货合约；2004年6月1日，上市棉花期货合约。

     2006年1月6日上市白糖期货合约，12月18日，上市PTA期货合约。

Note: Listed product was only wheat after market change. Strong gluten

          wheat was added on March 28, 2003, and cotton No. 1 was launched

          on June 1, 2004. White sugar was launched on January 6,2006; PTA

          was listed on December 18, 2006.
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总经理致辞

在中国证监会的正确领导下，近年来我国期货市场在健全市场法制、加强市场监管、推进市场创新与发展方面取得了积极成效。市场参与主体的风险意识和风险防范能力逐步增强，市场功能得到进一步发挥，全社会对期货市场的认识正在不断深化，市场发展环境明显改善。

以此为契机，在过去的一年里，郑州商品交易所以搞好服务为宗旨，以构建“三公”、高效的交易平台为目标，努力培育已上市品种，加快新品种研究与储备步伐，市场运行质量明显提高，市场公信力逐步增强，经济功能进一步发挥。全年累计成交合约9,259.62万手，成交金额31,809.64亿元，同比分别增长了62.61%和46.96%。年初上市的白糖期货运行势头良好，市场规模稳步扩大，已培育成为全国期货市场较为活跃的交易品种之一。进入7月份以来，强筋小麦期货开始出现恢复性增长。10月份以后，棉花期货也日趋活跃。12月18日，精对苯二甲酸（PTA）期货成功上市，为郑州商品交易所的健康稳定发展注入了新的活力。同时积极加强和扩大国际交流与合作，2006年郑州商品交易所共与三家国外期货交易所签署了《合作谅解备忘录》，为双方进一步的交流与合作奠定了基础。

郑州商品交易所的发展离不开各级政府、监管部门的正确指导与关怀帮助，离不开全体会员的大力支持与积极参与，也离不开社会各界长期以来的关心与厚爱。在新的一年里，郑州商品交易所将继续牢固树立并努力实践科学发展观，坚持规范运作，增强市场透明度，提高市场效率，虚心学习和借鉴国内兄弟交易所的经验，继续深化国际交流与合作，充分依靠全体会员，不断探索深化期货交易制度和机制改革与创新发展的新路子，争取把郑州商品交易所建设成为一个上市品种丰富、服务优质高效、功能发挥充分的现代化、综合性期货交易所。
Address from President
Under the correct leadership of the China Securities Regulatory Commission (CSRC), China futures market perfected the market law system, strengthened market supervision and advanced the market innovation and development in the recent years. The futures market functioned better, the market environment ameliorated remarkably, the market participants increased their risk awareness and risk prevention capability gradually and the society became familiar with the market in a more deep vision.
Taking advantage of such opportunities, Zhengzhou Commodity Exchange (ZCE) pursued the tenet of quality service, targeted an open, fair, impartial and efficient trading platform, developed the existing products with great efforts, accelerated the research and pooling of the new products in 2006, as a result, the market quality was upgraded remarkably, the market reputation was improved gradually, and the economic functions was exerted further more. This year, ZCE total trading volume reached 92,596,200 contracts, valued 3180.964bn Yuan, respective 62.61% and 46.96% higher than the previous year. White sugar futures contracts, which were launched on January 6, 2006 and nowadays one of the very actively traded products domestically, operated with a steadily expanding market scale and a favorable trend through the year. Strong gluten wheat futures contracts experienced a compensatory growth since July. Cotton futures contracts were traded increasingly actively after October. On December 18, 2006, the successful listing of pure terephthalic acid (PTA) futures contracts introduced more vigor to the ZCE’s healthy and steady development. Meantime, devoting to expand the international communication and cooperation, ZCE signed MOUs with Tokyo Grain Exchange, Multi Commodity Exchange of India Ltd. and Montreal Exchange this year, which paved the way for further intercourse with these exchanges.

ZCE's development was inseparable from the guidance of all levels of government and regulatory authorities and the great support and active participation of all member firms, as well as the long-term concerns of the all circles of the community. In the coming year, ZCE will continuously commit itself to and thoroughly implement the concept of scientific development, insist on the regulated operation, enhance the market transparency, raise the market efficiency, study from the fellow domestic exchanges, deepen the international communication and cooperation, and explore the new ways on reform and innovation of the trading system and mechanism relying on all members. With all these efforts, ZCE will establish itself to be a modernized and integrated futures exchange with diverse products, quality and efficient services and enough-exerted functions. 
President and CEO: Zhengping Zhao
组织架构

理事会

理事长：    王献立
非会员理事：王献立  赵争平  王一鸣  傅新民  廖英敏  

樊志刚  侯苏庆
会员理事：  党  剑  吕  军  王栓红   边成锋  汤益民  张培源  
罗旭峰  白静梅  吴元贞  王海斌 


领导班子
党委书记、总经理：  赵争平 
党委委员、副总经理：张邦辉、梅宏斌 
党委委员、纪委书记：邢汴光 
总经理助理：        张 静 

职能部门

研究发展部、市场一部、市场二部、交易部、交割部、结算部、市场监察部、新闻信息部、法律事务部、计算机工程部、财务部、人力资源部、综合部
Organizations and Persons in Charge

Board of Directors

Chairman of the Board    Wang Xianli

Non-member Directors    Wang Xianli, Zhao Zhengping, 

Wang Yiming, Fu Xinmin, Liao Yingmin, Fan Zhigang, Hou Suqing

Member Directors        Dang Jian, Lv Jun, Wang Shuanhong, 

Bian Chengfeng, Tang Yimin,  

Zhang Peiyuan, Luo Xufeng, 

                       Bai Jingmei, Wu Yuanzhen, Wang Haibin
Management Team
Secretary of Party Committee &President  
Zhao Zhengping

Member of Party Committee &

Executive Vice President



   Zhang Banghui, Mei Hongbin

Member of Party Committee &

Secretary of Discipline Inspection Committee     Xing Bianguang

Assistant President





         Zhang Jing

Departments
Research & Development Department, First Marketing Department, Second Marketing Department, Trading Department, Delivery Department, Clearing Department, Risk Management Department, Media Information Department, Legal Affairs Department，Computer Engineering Department, Finance Department, Human Resources Department, General Affairs Department
市场发展

刚刚过去的2006年是落实“十一五”规划的开局之年，也是期货市场改革发展取得新成果的一年。这一年，郑州商品交易所实现了长足发展，继年初成功上市白糖期货后，精对苯二甲酸（PTA）在年底挂盘运行。2006年总成交量9,259.62万手，总成交金额31,809.64亿元，分别比上年增长62.61%和46.96%，呈现了良好的发展势头。
Market Development
Year 2006 was not only the beginning year of the Eleventh Five-year Program period, but also a fruitful year of the futures market reform and development. During this period, ZCE achieved quite great progress to list PTA futures contracts at the end of the year following the successful launch of the white sugar futures contracts at the beginning of the year. This year’s total trading volume and trading value reached 92,596,200 contracts and 3,180.964bn Yuan, up 62.61% and 46.96% respectively compared with the previous 12 months, which had appeared a very favorable growing trend. 
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强筋小麦期货

2006年强筋小麦期货市场保持稳步健康发展，期现价格走势基本一致，交易量稳步增长，尤其下半年强麦期货交易量增长较快，比去年同期增长51％，7-12月份日均交易量约208,492手。全年强筋小麦期货共成交2,935.25万手，最高日成交量643,854手，最高日持仓量209,724手。强筋小麦期货市场功能进一步发挥，为广大投资者提供了较好的价格参考依据和交易平台，为现货企业规避价格风险提供了有效工具。此外，强筋小麦期货与国外期货市场小麦价格联动性逐步增强。
Strong Gluten Wheat Futures

In 2006, strong gluten wheat futures market run steadily and healthily, the futures prices fluctuated in accord with the cash prices, the trading volume increased step by step through the year. In the second half of the year, the market grew impressively with a volume 51% higher than the equivalent period of 2005 and an average daily volume reaching to 208,492 contracts. 2006 saw a total trading volume of 29,352,476 contracts for strong gluten wheat futures，the maximum daily volume and open interest were 643,854 contracts and 209,724 contracts respectively. With the better functionality, strong gluten wheat futures market provided a good price reference and trading platform for investors and an effective risk management tool for enterprises. At the same time, the price linkage between ZCE strong gluten wheat futures and wheat futures of foreign exchanges had intensified progressively. 
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棉花期货

2006年棉花期货共成交416.91万手，成交金额3,079.47亿元。最高日交易量130,910手，最高日持仓量93,366手。2006年棉花期货发现价格、套期保值功能日益显现。郑州期货市场已经成为我国棉花市场体系不可或缺的重要一环。郑州价格在引导生产、消费和为国家宏观调控提供参考等方面发挥着越来越大的作用。郑州棉花期货市场不仅是国内棉花现货市场的重要指标，也是全球棉花市场的另一个定价中心。
Cotton Futures
This year, ZCE cotton futures contracts traded a total volume of 41,691,00 contracts, valued 307.947bn Yuan. The maximum daily volume and open interest were 130,910 contracts and 93,366 contracts, respectively. With increasingly emerged pricing and hedging functions, the cotton futures market became an indispensable part of China’s cotton market system, cotton futures prices played more and more important role as the important pricing index of the domestic cash cotton market on piloting production, consumption and providing reference to governmental macro-regulation. Moreover, this market had already become one of the pricing centers of the global cotton market. 

郑州商品交易所棉花与国内外棉花期现价格走势对比图（2004.6.1-2006.12.29） 
 Diagram of Curve:The Cotton Futures Prices of ZCE and NYBOT in Comparison with the Cash Ones of  CC index(328) （2004.6.1-2006.12.29）
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白糖期货

2006年1月6日，经国务院同意，中国证监会批准，白糖期货在郑州商品交易所挂牌交易。2006年白糖期货合约共成交5868.41万手，日均成交24.15万手，最高日交易量843,056手，最高日持仓量190,808手。从一年来的市场运行情况看，白糖期货较好地反映了国内食糖市场的供求状况及市场预期的变化。白糖期货价格和现货价格在运行方向上基本保持一致，与纽约原糖期货价格走势既具有一定的相关性，又具有自身的特点。由于市场运行平稳，基差变动合理，参与白糖期货套期保值的食糖企业，都取得了良好的效果，达到了规避市场风险的目的。     
White Sugar Futures
With the consent of the State Council and the approval of CSRC, ZCE launched white sugar futures contracts on January 6, 2006. As of the end of the year, the total trading volume of sugar futures was over 58,680,000 contracts, the average daily volume reached 240,000 contracts，the maximum daily trading volume and open interest hit 843,056 contracts and over 190,808 contracts, respectively. White sugar futures prices reflected the supply, demand and the movement of market anticipation very well and were generally consistent with the movement of the cash prices. Owing to this market’s steady running and the reasonable basis, sugar companies to hedge the price risks benefited much. Comparing with raw sugar futures prices of New York Board of Trade, it can be seen that both were correlative on one hand, but ZCE white sugar futures prices showed their own characteristics on the other hand.  
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Diagram of Curve:The Sugar Futures Prices of ZCE and NYBOT in Comparison with the 
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苯二甲酸期货 

  2006年12月18日，全球首个精对苯二甲酸（PTA）期货品种正式在郑州商品交易所挂牌交易。2006年PTA期货共10个交易日，总成交量334,440手，成交金额149.79亿元。日最高成交量为 49,906手，日均3.34万手。持仓量从第一天的7,782手，到12月29日的14,910手，日最高持仓量18,412手，日均1.3万手。

     Pure Terephthalic Acid Futures

December 18, 2006, ZCE launched pure terephthalic acid (PTA) futures contracts, the first PTA futures contract in the world. The only 10 trading days in 2006 totalled a volume of 334,440 contracts, valued 14.95bn Yuan. The average daily volume was 33,400 contracts, with a maximum daily volume of 49,906 contracts. The open interest grew gradually from 7,782 contracts on the first trading day to 14,910 contracts on the last trading day, the average daily open interest was 13,000 contracts, with a daily high 18,412 contracts.
市场监管
 2006年，郑州商品交易所十分重视市场监管工作，不断完善交易环节风险突发事件应急预案，加强交易风险分析与预警系统建设，风险控制机制日臻完善，市场监控措施切实可行。
Market Surveillance
In 2006, ZCE attached much importance to the market surveillance, by continually perfecting the trading emergency treatment action plan and enhancing the construction of the trading risk analysis and warning system, which significantly improved the risk-control mechanism and made the market surveillance measures more feasible.
风险控制机制

· 加强交易实时监控，严格遵守交易规则，确保交易管理的规范性、公正性。
· 依据交易所规则对会员进行每日无负债结算。

· 完成交易风险分析与预警系统建设，为郑州商品交易所风险管理提供有力支撑。

· 加强风险案例研究，搜集、整理风险案例，编纂成册，从中汲取经验、教训。
Risk-control Mechanism
· ZCE strengthened the real-time risk control, ensured a standardized and fair trading management by adhering strictly to the trading rules. 

· ZCE daily cleared without indebtedness the members’ outstanding positions according to the Exchange rules.
· ZCE completed the construction of the trading risk analysis and warning system, which firmly supported the Exchange’s risk management.

· ZCE researched the risk cases, collected and edited them to pamphlets for study.
市场监管措施

· 不断完善交易环节风险突发事件应急预案，加强风险监控系统优化设计工作，从制度和技术上强化郑州商品交易所对交易风险预测监控能力。
· 加大交割环节监管力度，防范交割风险，依托“交割仓库管理系统”建立“投资者诚信档案”，记录投资者的不良期货交割行为，并对有不良记录投资者的交割业务实施重点监控。

· 加强投资者教育，组织会员参加交易、交割、结算业务知识培训，加强风险管理教育，提升会员应对市场风险的能力。

· 加强与证监会期货部、中期协、期货保证金监控中心和地方证监局的联系与合作，完善期货市场三级监管体系。

· 积极开展期货市场合规审查及各项法规检查，确保市场环境的和谐与稳定。
Measures of Market Surveillance
· ZCE constantly perfected the trading emergency treatment action plan, enhanced the optimal design of risk control system, and strengthened the Exchange’s capability to forecast and control trading risks from both institutional and technologic aspects.
· ZCE intensified the delivery risk management to keep away the delivery risks, filed the investors’ faithfulness records based on the delivery warehouses management system, which registered the investors’ misconducts on delivery and made the Exchange focus the risk management on them.
· ZCE strengthened the investors’ education and the risk management education by organizing members to take part in the training on trading, delivery and clearing, which increased the members’ risk control capability.
· ZCE fortified the coordination and cooperation with the futures supervision department of CSRC, China Futures Association, China Futures Margin Monitoring Center and local CSRC offices, perfected the three-level supervision system of the futures market.

· ZCE actively practiced compliance regulation and rules of law inspection of the futures market, ensured a harmonious and stable market environment.
创新发展
创新是市场发展的动力源泉，2006年郑州商品交易所紧密结合的业务工作和发展战略，积极营造“诚信、公正、效率、服务”为核心的企业文化，通过打造一支适应期货市场不断发展要求的“学习型、创新型”员工队伍，在技术创新和品种创新方面取得了较大的发展和进步。
Innovation and Development
Innovation was the driving force and the origin of market development. In 2006, closely connected to the exchange’s businesses and strategies, ZCE strived to build an enterprise culture focusing on integrity, fairness, efficiency and service, and also a personnel adapting to the continuous market change by learning and innovation, with these, ZCE technology innovation and product innovation advanced significantly.
技术创新

· 开发并公布了新的远程交易编程接口，加速推广四期系统新功能，促进会员信息系统技术进步。

· 完成了风险监控与风险预警分析系统的开发工作，为郑州商品交易所完善市场风险监控体系，提供了有效的手段。

· 进一步改进结算系统的算法和流程，使结算速度得到成倍提高，大大缩短了结算时间，某些方面在国内已处于领先地位。 

· 改进组合定单撮合以及行情深度生成算法，使撮合系统效率大大提高。

· 完成了前置服务器群与撮合主机数据同步方式的优化改进工作，减少同步数据量80%以上，大大降低了核心网络负载。

Technology Innovation
· ZCE developed and released the new distant trading programming interface, accelerated the new function application of the fourth version trading system, and upgraded the member’s information technology system.
· ZCE finished the development of the risk control system and the risk analysis and warning system, provided an effective tool to the Exchange to consummate its market risk management system.

· ZCE further improved the algorithm and the process of the clearing system, multiplied the clearing speed and shortened the clearing time. Some aspects of the clearing system were in the leading position domestically.

· ZCE raised the operational efficiency of the matching system significantly by tackling the key technologic problems and improving the algorithm of synthetic order matching and quota dissemination.

· ZCE fulfilled the optimization of the synchronized data mode between the frontal server group and the matching-engine servers, decreased the synchronous data volume over 80 percent and largely relieved the load of the core network.
品种创新
· 经过六年深入的调研论证和周密的设计筹备，经国务院同意，中国证监会批准，白糖期货于2006年1月6日正式在郑州商品交易所挂盘交易，从而使我国成为世界上第七个拥有白糖期货的国家。

· 精对苯二甲酸（PTA）期货合约历经产品筛选、市场调研、产品设计和市场营销等各个环节缜密的工作后，经国务院同意，中国证监会批准，于2006年12月18日正式在郑州商品交易所挂牌交易，从而使我国成为全球首个上市精对苯二甲酸（PTA）期货的国家。

· 2006年，郑州商品交易所重点对菜籽油、焦炭、纸浆、粮食价格指数进行研究，在对现货企业、科研院所、质检机构、储备仓库等单位进行大量调研和访问的基础上，完成了合约及规则制度的设计工作。生丝、液化气、天然气、粳稻、籼稻、电力等品种的深入跟踪研究工作也在紧锣密鼓地进行，为下一步推进新品种上市工作打下了坚实基础。
Product Innovation
· After 6 years in-depth research and thorough preparation, with the consent of the State Council and the approval of CSRC, ZCE launched White Sugar futures on January 6, 2006, which made China the seventh country that listed sugar futures in the world.
· After rigorous product screening, survey, design, and marketing, with the consent of the State Council and the approval of CSRC, Pure Terephthalic Acid futures contracts were launched at ZCE on December 18, 2006, which made China the first country globally to list this product.
· ZCE paid research power mostly on rapeseed oil, coke, pulp, and grain price index over this year and worked out the contracts and rules for these products, based on enough survey and interview of spot enterprises, research institutions and universities, quality inspection units and warehouses. In addition, raw silk, liquefied petroleum gas, natural gas, Japonica rice, India rice and electricity had already been on a deeply and tensely research and tracking course, which laid a footstone to the new listings.
合作交流

2006年，郑州商品交易所积极加强对外交流与合作，进一步扩大了郑州商品交易所在国内外的影响，树立了良好的国内外形象。

2006年，郑州商品交易所接待国内有关部委、地方政府、各行业考察团近200余次。在郑州、杭州、南京、广州、深圳等地多次召开会员公司座谈会，听取意见和建议，就市场健康、稳定、规范发展进行了开放式的深入探讨和交流。2006年，郑州商品交易所还接待了来自美国、法国、荷兰、新加坡、日本、台湾等国家和地区的政府代表团和公司的来访20余次，通过各种形式的广泛交流，增进了与国外相关机构间的相互了解，促进了友好关系的发展。 
2006年，郑州商品交易所积极与国外有关交易所联系，加强交流与合作。2006年郑州商品交易所先后与日本东京谷物交易所、印度多商品交易所、蒙特利尔交易所正式签定《合作谅解备忘录》，双方将在信息共享、教育培训、发展规划、市场开发等方面开展合作。与此同时，郑州商品交易所继续加强与已签定《合作谅解备忘录》的关西农产商品交易所、芝加哥期权交易所、纽约期货交易所、巴西期货交易所、芝加哥商业交易所以及SunGard期货系统公司的联系和交流，并就有关合作问题达成了一致意向。目前，郑州商品交易所已与5个国家的8家交易所及机构建立了友好合作关系。2006年，通过参加IOMA国际期权大会，走访里斯本、Liffe和LME交易所，郑州商品交易所进一步扩大了在国外的影响力。
Cooperation and Communication

In 2006, ZCE actively enhanced the oversea communication and cooperation, further broadened its influence at home and abroad and established a good market image. 

Totally, ZCE received more than 200 visits from relative ministries, local governments, and industry delegations. Seminars joined mostly by member firms were held in Zhengzhou, Hangzhou, Nanjing, Guangzhou and Shenzhen to hear the opinions and explore the ways to develop ZCE healthily and stably. In addition, ZCE received more than 20 international visits of government delegations and companies from the United States, France, the Netherlands, Singapore, Japan, Taiwan and other countries and regions, which promoted the mutual understanding and friendly relationship.

ZCE actively communicated with foreign bourses and successively signed MOU with Tokyo Grain Exchange, Multi Commodity Exchange of India Ltd. and Montreal Exchange this year, both sides would cooperate on information sharing, education and training, development planning and market promoting. At the same time, ZCE continue to strengthen the contacts with those signed MOU earlier, which were Kansai Agricultural Commodities Exchange, Chicago Board Options Exchange, New York Board of Trade, Brazilian Mercantile & Futures Exchange, Chicago Mercantile Exchange and SunGard Futures Systems Inc., ZCE kept reinforcing the connection with them and had come to agreements on some relative cooperation. At present, ZCE has established friendly relationship of cooperation and communication with eight exchanges of five countries. Furthermore, a delegation of ZCE attended International Options Markets Association (IOMA) annual conference 2006 and visited Lisbon, Euronext.liffe and London Metal Exchange (LME), which had enlarged ZCE’s international impact.
大事记Major Events
1月6日，白糖期货合约在郑州商品交易所上市交易，中共河南省委书记徐光春、中国证监会副主席范福春出席上市仪式并致辞。
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January 6, white sugar futures contracts were launched at ZCE. Mr. Xu Guangchun, Secretary of Henan Provincial CPC and Mr. Shang Fulin, Chairman of CSRC attended the listing ceremony and made speeches respectively.
1月11日，郑州商品交易所在深圳举办首届中国（深圳）糖业高峰论坛。January 11, ZCE sponsored the 1st China (Shenzhen) Sugar Industry Peak Forum.
1月13日,美国农业部海外农业局副局长威廉·布兰特先生（William L Brant）一行访问郑州商品交易所。 
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January 13, headed by deputy director-general Mr. William L. Brant, a delegation of the Foreign Agricultural Service, Ministry of Agriculture USA, visited ZCE.
1月16日，党委书记王献立主持召开党委会议，传达并深入学习国务院领导关于做好2006年资本市场的改革发展工作的重要指示及全国证券期货监管工作会议精神，研究并提出了今年郑州商品交易所工作的总体思路。
January 16, ZCE Secretary of Party Committee Mr. Wang Xianli presided over the committee meeting to pass on and study the guidelines on Promoting Reform, Opening Up and Steady Development of Capital Markets in 2006 issued by the State Council and the principles on National Securities and Futures Regulation Meeting set by CSRC, then brought up the working plan for the year.
1月27日，郑州商品交易所召开2005年度工作总结大会，表彰年度先进员工和优秀党员。
January 27, ZCE held a convention for summarizing the work in 2005 and honoring the excellent employee and party members.

2月8日，郑州商品交易所在郑州召开白糖期货指定质检机构、交割仓库协议签定暨工作会议。

February 8, ZCE signed agreements with sugar futures quality inspection institutions and delivery warehouses.

2月14日，郑州商品交易所领导班子调整，赵争平任党委书记、总经理，张邦辉任党委委员、副总经理，梅宏斌任党委委员、副总经理，邢汴光任党委委员、纪委书记。同时，郑州商品交易所召开第五届理事会临时会议，根据中国证监会提名，推选王献立为交易所理事长。
February 14, new ZCE management team was announced. Mr. Zhao Zhengping was appointed to be Secretary of the Party Committee and President of ZCE, Mr. Zhang Banghui and Mr. Mei Hongbin were appointed to be the member of Party Committee and Vice President of ZCE, Ms. Xing Bianguang was appointed to be the member of Party Committee and Secretary of Discipline Inspection Committee of ZCE. At the same time, with the nomination of CSRC, Mr. Wang Xianli was elected as Chairman of the Board of Directors of ZCE at the provisional session of the Fifth Board of Directors meeting. 

2月16日，原国家体改委副主任、中国经济体制改革研究会会长高尚全一行参观郑州商品交易所。
February 16, a delegation headed by Mr. Gao Shangquan, the former Deputy Director of the State Economic Restructuring Commission and the actual President of the Chinese Economic Restructuring Research Society, visited ZCE. 

3月2日，由郑州商品交易所与郑州粮食批发市场联合举办的尼日利亚现货和期货交易培训班结业典礼在郑州举行。

March 2, the graduation ceremony of Nigeria Cash and Futures  Training Program was jointly held by ZCE and Zhengzhou Grain Wholesale Market in Zhengzhou. 

3月15日，国家商务部市场体系建设司廖建成司长一行到交易所调研。
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March 15, a delegation of Department of Market System Development, Ministry of Commerce of PRC, headed by Director Mr. Liao Jiancheng, visited ZCE. 

3月23日，尼日利亚尼中商会会长Eelvis先生一行访问郑州商品交易所。

March 23, a delegation of Nigeria-China Commerce Association headed by President Mr. Eelvis, visited ZCE.
4月3日，美国纽约期货交易所（NYBOT）高级副总裁约瑟夫·奥尼尔先生一行访问郑州商品交易所。
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April 3, Mr. Joseph O’Neil, Senior Vice President of New York Board of Trade, visited ZCE.

4月3日至4日，中国糖业协会理事长贾志忍到郑州商品交易所调研。

April 3 to 4, Mr. Jia Zhiren, President of China Sugar Industry Association, visited ZCE.

4月7日，国务院副总理曾培炎在河南省委书记徐光春、省长李成玉陪同下莅临郑州商品交易所视察指导工作。

April 7, Mr. Zeng Peiyan, Vice Premier of State Council, visited ZCE. Mr. Xu Guangchun, Secretary of Henan Provincial CPC, and Mr. Li Chengyu, Governor of Henan Province, accompanied Mr. Zeng on the tour.

4月15日，郑州商品交易所在湖北荆州举办2006年棉花期货论坛。

April 15, ZCE held Cotton Futures Forum 2006 in Jingzhou, Hubei Province.

5月10日，郑州商品交易所向各部门发布通知，组织开展交易所治理商业贿赂专题学习活动。

May 10, ZCE noticed each department to organize study on the subject of Commercial Bribery Control.

5月20日，由中国市场学会、中期协、三家交易所与期货日报及中国农业大学期货与金融衍生品研究中心共同主办的“2006年中国期货市场高层论坛——‘十一五’规划与中国期货市场发展”在北京举行。
May 20, China Marketing Association, China Futures Association, Zhengzhou Commodity Exchange, Dalian Commodity Exchange, Shanghai Futures Exchange，Futures Daily, and Futures and Derivatives Research Center of China Agricultural University, co-sponsored “2006 China Futures Market Forum: the Eleventh Five-Year Program and the Development of China Futures Market” in Beijing.

6月7日，郑州商品交易所与东京谷物商品交易所在郑州签署合作谅解备忘录，双方将在信息共享、教育培训、发展规划和市场开发等方面开展合作。

June 7, ZCE and Tokyo Grain Exchange signed MOU in Zhengzhou, focusing on information sharing, education and training, development planning and market promoting between both sides.

6月13日，经国家人事部、全国博士后管委会批准，郑州商品交易所博士后科研工作站正式设立。
June 13, ZCE formally set up the Postdoctoral Research Workstation with approval of the Ministry of Personnel and the National Postdoctoral Management Committee. 

6月16日，美国德克萨斯洲农场局代表团一行参观郑州商品交易所。

June 16, a delegation of Texas Farm Bureau of the United States visited ZCE.

7月13日，农业部农村经济研究中心主任柯炳生一行7人考察郑州商品交易所。

July 13, headed by Director Mr. Ke Bingsheng, a seven-person delegation of the Rural Economy Research Center of Ministry of Agriculture, visited ZCE. 

7月17日，郑州商品交易所发布《关于暂停部分小麦交割仓库入库业务的通告》和《关于暂停部分棉花交割仓库入库业务的通告》，调整部分棉花交割仓库升贴水，加强对到期退出小麦仓单的监管。

July 17, ZCE announced “Notice of Suspending Some Wheat Warehouses’ Storage Business” and “Notice of Suspending Some Cotton Warehouses’ Storage Business” to adjust some cotton delivery warehouses’ premium and discount and strengthen the surveillance of warrants of warehouse-out wheat at maturity. 

7月21日，香港上海汇丰银行董事局郑海泉主席一行参观郑州商品交易所。
July 21, Mr. Zheng Haiquan, President of the Board of Directors of HSBC Limited, visited ZCE.

7月23日-24日，第18届全国糖业质量工作会议在郑州商品交易所召开。

July 23 to 24, the Eighteenth National Sugar Quality Conference was held by ZCE.

9月18日，郑州商品交易所与印度多种商品交易所（MCX）签署合作谅解备忘录。

September 18, ZCE signed MOU with Multi Commodity Exchange of India Ltd. 

9月19日，参加 “中部论坛”会议的中央政治局委员、湖北省委书记俞正声、省长罗清泉，安徽省委书记郭金龙、省长王金山，湖南省省长周伯华等领导同志,在河南省委书记徐光春、省长李成玉、省委秘书长李柏拴陪同下视察了郑州商品交易所。

September 19, some of the leaders taking part in the “China Central Region Forum” visited ZCE, who were Mr. Yu Zhensheng, Member of the Political Bureau of the CPC Central Committee and Secretary of Hubei Provincial CPC, Mr. Luo Qingquan, Governor of Hubei Province, Mr. Guo Jinlong, Secretary of Anhui Provincial CPC, Mr. Wang Jinshan, Governor of Anhui Province, and Mr. Zhou Bohua, Governor of Hunan Province. Mr. Xu Guangchun, Secretary of Henan Provincial CPC, Mr. Li Chengyu, Governor of Henan Province, and Mr. Li Boshuan, Secretary-General of Henan Provincial CPC, accompanied their visiting.

9月20日，芝加哥期权交易所(CBOE)执行副主席Edward Tilly一行访问郑州商品交易所。
September 20, Executive Vice Chairman of Chicago Board Options Exchange, Mr. Edward Tilly, visited ZCE.

9月21日，郑州商品交易所与蒙特利尔交易所（MX）在郑州签署合作谅解备忘录，共同探讨发展两国期货与期权市场的有效途径。

September 21, ZCE and Montreal Exchange signed MOU in Zhengzhou based on jointly exploring the effective ways on developing both futures and options market.
10月17日，郑州商品交易所白砂糖合约交易成交量再创历史新高，共成交标准合约843,056张，打破了在2006年9 月4 日创造的747,520张的历史最高记录。
October 17, ZCE’s white sugar futures hit volume record of 843,056 contracts, breaking the record of 747,520 contracts set on September 4 this year.
10月17日，郑州商品交易所总交易成交量再创历史新高，共成交标准合约1,104,358张，打破了在2006年9 月20日创造的952,888张的历史最高记录。
October 17, ZCE’s futures trading volume hit a high of 1,104,358 contracts, the previous record was 952,888 contracts set on September 20, 2006.
11月4日，郑州商品交易所新网站切换成功。
November 4, the new version of ZCE web was successfully switched.
11月15日，为加强内部管理，提升核心竞争力，郑州商品交易所聘请国际著名的人力资源专业咨询公司——翰威特咨询（上海）有限公司开展为期5个月的人力资源咨询优化工作。
November 15, in order to strengthen internal management and improve the core competitiveness, ZCE invited an internationally renowned human resource consulting company, Hewitt Associates (Shanghai) Co., Ltd. to conduct a five-month-long human resource optimization project. 

11月23日，郑商所强麦合约交易成交量再创历史新高，共成交标准合约643,854张，打破了在2005年3 月18日创造的530,740张的历史最高记录。
November 23, ZCE strong gluten wheat futures set volume record of 643,854 contracts, breaking the previous record of 530,740 contracts set on March 18, 2005.
12月18日，精对苯二甲酸（PTA）期货合约在郑州商品交易所上市交易，中共河南省委书记徐光春、中国证监会主席尚福林出席上市仪式并致辞。December 18, PTA futures contracts were listed on ZCE, Mr. Shang Fulin, Chairman of CSRC and Mr. Xu Guangchun, Secretary of Henan Provincial CPC attended the listing ceremony and made speeches respectively.
统计资料Statistics
2006年与2005年成交量、成交金额对比表

Futures Trading Volume and Value in 2006 and 2005
	       品种 Commodity            
年份 Year
	硬麦  

WT
	强麦

WS
	一号棉花
CF
	白糖
SR
	PTA 
TA
	总计

Total

	2005
	成交量 Trading volume
	196.3298
	3324.0192
	2174.165
	-
	-
	5694.514

	
	成交金额 Trading value
	305.158
	5654.2461
	15685.1897
	-
	-
	21644.5938

	2006
	成交量 Trading volume
	5.6104
	2935.2476
	416.9082
	5868.4132
	33.444
	9259.6234

	
	成交金额 Trading value
	8.408269
	5067.204531
	3079.471704
	23504.76606
	149.791417
	31809.64198

	增长百分比
	成交量 Trading volume
	-97.14%
	-11.70%
	-80.82%
	-
	-
	62.61%

	
	成交金额 Trading value
	-97.24%
	-10.38%
	-80.37%
	-
	-
	46.96%


注：成交量：万手（Trading volume in 10 thousand contracts）;成交金额：亿元 (Trading value in 100 million yuan); 成交量、交易金额含期转现 (EFPs are included)
2006年最大日成交量和持仓量统计表

Largest Daily Trading Volume and Open Interest in 2006
	品种

Commodity
	最大日成交量（手）                Largest daily trading volume (contract)
	日期          Date
	最大日持仓量（手）    Largest daily open interest (contract)
	日期

Date

	一号棉花 CF
	78,006
	20060206
	93,366
	20060207

	白糖SR
	843,056
	20061017
	190,808
	20061113

	PTA TA
	49,906
	20061219
	18,412
	20061228

	强麦 WS
	643,854
	20061123
	364,846
	20060104

	硬麦 WT
	6,856
	20060327
	1,384
	20060109

	所有 Total
	1,104,358
	20061017
	471,942
	20061225


2006年分品种月成交量、成交金额统计表
Monthly Trading Volume and Value by Commodity in 2006
	           品种 Commodity
月份Month  
	硬麦

WT


	强麦

WS


	一号棉花

CF


	白糖

SR


	PTA

TA


	合计
Total



	1月
January

	成交量 Volume
	4,174
	1,294,486
	879,658
	592,244
	-
	2,770,562

	
	成交金额 Value
	6,075
	2,267,600
	6,768,704
	3,160,312
	-
	12,202,691

	2月  February

	成交量 Volume
	6,992
	2,267,824
	1,751,324
	1,675,562
	-
	5,701,702

	
	成交金额 Value
	10,199
	3,967,607
	13,483,499
	9,182,806
	-
	26,644,111

	3月  

March

	成交量 Volume
	27,480
	3,646,752
	2,343,190
	4,989,494
	-
	11,006,916

	
	成交金额 Value
	40,598
	6,313,984
	17,853,228
	26,170,755
	-
	50,378,564

	４月  

April

	成交量 Volume
	29,170
	4,571,184
	2,541,552
	8,155,764
	-
	15,297,670

	
	成交金额 Value
	43,102
	7,833,468
	19,293,738
	41,182,446
	-
	68,352,754

	5月  

May

	成交量 Volume
	30,676
	6,095,944
	2,731,654
	11,304,822
	-
	20,163,096

	
	成交金额 Value
	45,371
	10,386,263
	20,663,589
	56,578,690
	-
	87,673,913

	6月  

June

	成交量 Volume
	33,734
	7,043,814
	2,935,762
	16,421,232
	-
	26,434,542

	
	成交金额 Value
	49,903
	11,898,031
	22,142,335
	78,550,825
	-
	112,641,094

	7月  

July

	成交量 Volume
	37,568
	8,312,588
	3,069,682
	22,144,876
	-
	33,564,714

	
	成交金额 Value
	55,579
	13,880,462
	23,089,032
	101,817,349
	-
	138,842,422

	8月  

August

	成交量 Volume
	40,956
	10,774,776
	3,223,644
	29,311,416
	-
	43,350,792

	
	成交金额 Value
	60,547
	17,738,058
	24,189,333
	127,242,045
	-
	169,229,983

	9月  September

	成交量 Volume
	43,716
	14,140,440
	3,323,464
	38,663,296
	-
	56,170,916

	
	成交金额 Value
	64,630
	23,151,163
	24,873,393
	159,211,260
	-
	207,300,446

	10月  October

	成交量 Volume
	49,114
	18,182,070
	3,463,334
	47,464,376
	-
	69,158,894

	
	成交金额 Value
	72,844
	30,057,724
	25,812,657
	191,773,412
	-
	247,716,636

	11月  November

	成交量 Volume
	53,776
	23,647,722
	3,775,758
	55,526,364
	-
	83,003,620

	
	成交金额 Value
	80,317
	40,087,811
	27,995,072
	223,114,343
	-
	291,277,544

	12月  December

	成交量 Volume
	56,104
	29,352,476
	4,169,082
	58,684,132
	334,440
	92,596,234

	
	成交金额 Value
	84,083
	50,672,045
	30,794,717
	235,047,661
	1,497,914
	318,096,420


注：成交量、交易金额含期转现 (EFPs are included), 成交量：手 (Trading volume in contracts), 成交金额：万元( Trading value in 10 thousand yuan)
2006年分品种交割情况统计表 

 Delivery Volume by Commodity in 2006
	品种

Commodity
	成交量（手）

Trading volume (contract)
	交割量(手)
Delivery volume (contract)
	交割率

Delivery rate（%）

	强麦 WS
	14,676,238
	46,131
	0.31%

	硬麦 WT
	28,052
	131
	0.47%

	一号棉花 CF
	2,084,541
	17,046
	0.82%

	白糖SR
	29,342,066
	1,817
	0.01%


注：成交量和交割量按单边计算
2006年分品种分合约交割情况统计表
Delivery Volume by Contract Month in 2006
	
	601合约 January contract
	603合约 March contract

	品种Commodity
	成交量（手）Trading volume (contract)
	交割量(手) 
Delivery volume (contract)
	交割率

Delivery rate
（%） 
	成交量（手）

Trading volume (contract)
	交割量(手) 
Delivery volume (contract)
	交割率

Delivery rate
（%） 

	一号棉花CF
	1,607,120 
	3,024 
	0.19%
	2,220,456 
	3,904 
	0.18%

	强麦WS
	9,599,450 
	24,666 
	0.26%
	63,186 
	5,720 
	9.05%

	硬麦WT
	41,310 
	102 
	0.25%
	11,104 
	10 
	0.09%

	
	604合约  April contract
	605合约 May contract

	品种Commodity
	成交量（手）Trading volume (contract)
	交割量(手) Delivery volume (contract)
	交割率

Delivery rate
（%）
	成交量（手）

Trading volume (contract)
	交割量(手) Delivery volume (contract)
	交割率

Delivery rate
（%）

	一号棉花CF
	1,865,618 
	3,856 
	0.21%
	2,228,946 
	7,228 
	0.32%

	白糖SR
	-
	-
	-
	1,073,274 
	1,176 
	0.11%

	强麦WS
	-
	-
	-
	6,916,142 
	29,238 
	0.42%

	硬麦WT
	-
	-
	-
	25,390 
	136 
	0.54%

	
	606合约  June contract 
	607合约 July contract

	品种Commodity
	成交量（手）Trading volume (contract)
	交割量(手) Delivery volume (contract)
	交割率

Delivery rate
（%）
	成交量（手）

Trading volume (contract)
	交割量(手) Delivery volume (contract)
	交割率

Delivery rate
（%）

	一号棉花CF
	1,990,208 
	4,928 
	0.25%
	1,086,434 
	5,048 
	0.46%

	白糖SR
	-
	-
	-
	41,128 
	44 
	0.11%

	强麦WS
	-
	-
	-
	1,823,966 
	4,546 
	0.25%

	硬麦WT
	-
	-
	-
	17,162 
	14 
	0.08%

	
	608合约 August contract
	609合约  September contract

	品种Commodity
	成交量（手）Trading volume (contract)
	交割量(手) Delivery volume (contract)
	交割率

Delivery rate
（%）
	成交量（手）Trading volume (contract)
	交割量(手) Delivery volume (contract)
	交割率

Delivery rate
（%）

	一号棉花CF
	323,644 
	3,680 
	1.14%
	173,348 
	768 
	0.44%

	白糖SR
	-
	-
	-
	3,205,494 
	2,414 
	0.08%

	强麦WS
	-
	-
	-
	5,349,632 
	24,844 
	0.46%

	硬麦WT
	-
	-
	-
	5,304 
	0 
	0.00%

	
	610合约 October contract 
	611合约  November contract

	品种Commodity
	成交量（手）Trading volume (contract)
	交割量(手) Delivery volume (contract)
	交割率Delivery rate（%）
	成交量（手）Trading volume (contract)
	交割量(手) Delivery volume (contract)
	交割率

Delivery rate
（%）

	一号棉花CF
	44,074 
	216 
	0.49%
	182,100 
	544 
	0.30%

	白糖SR
	-
	-
	-
	58,350 
	0 
	0.00%

	强麦 WS
	-
	-
	-
	3,044,996 
	3,248 
	0.11%

	硬麦 WT
	-
	-
	-
	7,170 
	0 
	0.00%

	
	612合约 December contract
	

	品种Commodity
	成交量（手）Trading volume (contract)
	交割量(手) Delivery volume (contract)
	交割率Delivery rate（%）
	总交割量为130,250手

Total Delibery Volume was

130,250 contracts.


	一号棉花CF
	70,504 
	896 
	1.27%
	

	白糖SR
	-
	-
	-
	

	强麦WS
	-
	-
	-
	

	硬麦WT
	-
	-
	-
	


注：成交量、交割量按双边计算; 交割量不含期转现 (not including EFPs). 
2006年期转现数量统计表
Exchange for Physicals (EFPs) Volume in 2006
	品  种   Commodity
	合计      Total (contract)

	一号棉花CF
	21,048

	白糖SR
	938

	强麦WS
	12,144

	硬麦WT
	0


注：期转现数量按双边计算（EFPs include buy and sell.）。

会员单位Member Firms
会员结构统计表

Member Firm Classification Table

1. 按所有制类型统计 （Member firms by ownership）
	所有制

Ownership 
	数目及比例
Number & Percentage

	国有独资State-owned
	28
	12%

	有限责任 Limited liability
	191
	85%

	股份有限 Share-holding
	7
	3%


2. 按注册资本统计 (Member firms by registered capital)
	注册资本
Capital amount
	1000万元以下
<10 million yuan
	1000-2000万元
10-20 million yuan
	2000-3000万元
20-30 million yuan
	3000万元以上
>30 million yuan

	数目及比例
Number & Percentage
	4
	2%
	8
	4%
	159
	70%
	55
	24%


3. 按业务类型统计（Member firms by business type）
	行业性质        Business type
	数目及比例                              Number & Percentage

	期货经纪公司       Futures brokerage firms
	180
	80%

	非期货经纪公司       Non-futures-brokerage firms
	46
	20%


注：会员总数：226 家  Total member firms: 226 

2006年交易量前20名会员交易情况统计表

Twenty Top Member Firms in 2006
2006年01月-2006年12月
	序 号

Order
	会员号

Code
	会员名称

Member Firm
	成交量(手)

Volume(contract)
	成交金额(万元)

Value(10 thousands yuan)

	1
	141
	中国国际期货经纪公司 

CIFCO Futures Brokerage Co., Ltd
	9,475,006
	27,328,121.38

	2
	69
	河南万达期货有限公司

Henan Wanda Futures Brokerage Co., Ltd
	5,416,806
	16,532,222.31

	3
	236
	上海通联期货经纪有限公司

Shanghai Tonglian Futures Brokerage Co., Ltd
	4,031,370
	15,507,067.35

	4
	7
	长城伟业期货经纪有限公司

Great Wall Futures Brokerage Co., Ltd
	3,648,944
	13,188,940.03

	5
	202
	中辉期货经纪有限公司

Zhonghui Futures Brokerage Co., Ltd
	3,610,098
	12,398,720.74

	6
	210
	建证期货经纪有限公司

Jianzheng Futures Brokerage Co., Ltd
	3,054,392
	11,566,999.27

	7
	241
	北京首创期货经纪有限责任公司

Capital Futures Co., Ltd
	2,560,072
	11,447,929.76

	8
	62
	金瑞期货经纪有限公司

Jinrui Futures Brokerage Co., Ltd
	2,449,955
	8,573,809.88

	9
	188
	浙江省永安期货经纪有限公司

Zhejiang YongAn Futures Brokerage Co., Ltd
	1,886,520
	6,664,965.24

	10
	139
	国元安泰期货经纪有限公司

Guoyuan Antai Futures Co., Ltd
	1,869,602
	5,607,478.96

	11
	68
	中粮期货经纪有限公司

COFCO Futures Co., Ltd
	1,671,219
	6,621,516.58

	12
	113
	浙江天马期货经纪公司

Zhejiang Tianma Futures Brokerage Co., Ltd
	1,642,942
	5,637,630.90

	13
	123
	浙江新世纪期货经纪有限公司

Zhejiang New Century Futures Co., Ltd
	1,594,321
	6,052,062.73

	14
	179
	上海中期期货经纪有限公司

Shanghai CIFCO Futures Co., Ltd
	1,589,475
	4,641,338.33

	15
	173
	广发期货经纪有限公司

Guangfa Futures Brokerage Co., Ltd
	1,588,402
	5,132,550.53

	16
	175
	浙江中大期货经纪有限公司

Zhejiang Zhongda Futures Brokerage Co., Ltd
	1,477,014
	5,108,953.94

	17
	91
	创元期货经纪有限公司

Chuangyuan Futures Co., Ltd
	1,462,678
	4,923,302.79

	18
	5
	新纪元期货经纪有限责任公司

New Era Futures Brokerage Co., Ltd
	1,417,233
	4,740,726.90

	19
	16
	格林期货经纪有限公司

Green Futures Co., Ltd
	1,291,254
	4,634,752.53

	20
	212
	南华期货经纪有限公司

Zhejiang Nanhua Futures Trading Co., Ltd
	1,253,568
	4,837,050.11
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